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Verslag van de vergadering van de commissie voor Ruimtelijke Ordening, 
Volkshuisvesting en Cultuur van 12 juni 2003  
 
 
 

Aanwezig zijn: 

De heren E. Schaap (voorzitter) en C.J.M. Goossens (PvdA), mevrouw M.J.F.P. Ruhe (PvdA), de heren J.M. 

Lenards (VVD), R.T. Oost (CDA), J. v. Wieren (CDA) en R.J. Siepel (ChristenUnie), mevrouw M.P.M.M. van 

der Wee (GroenLinks), de heren H. Nijenhuis (D66), V.N. Maijer (SP), C. Verschoor (LPF) en M. Bogerd 

(SGP) en de dames  M.F.A. Haselager (secretaris), A. Doesburg (griffier) en K.E. Kloetstra (uitvoerend 

secretaris) 

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden van Gedeputeerde Staten: mevrouw L.M. Bouwmeester-den Broeder 

Ambtelijke organisatie: mevrouw H.E.J. Geluk (SPV) 

 

Afwezig zijn: 

Dames J.S. Binnerts-de Jonge (VVD) en A.E. Bliek-de Jong (VVD), de heren W.R. Ruifrok (PvdA) en  J. 

Kramer (VVD). 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter vraagt de commissie de agenda vast te stellen. De commissie stemt in met de 

voorliggende agenda. 

 

3. Ingekomen stukken 

GroenLinks stelt voor het onder a. genoemde ingekomen stuk ter bespreking te agenderen voor de 

volgende vergadering. De commissie stemt hiermee in.  

Gedeputeerde doet de suggestie het stuk te laten inboeken en zegt nadere informatie, zoals een 

overzicht van de activiteiten en geldstroom toe. 

  

4. Verslag van 22 mei 2003   

Er zijn geen schriftelijke wijzigingen binnengekomen. Tijdens de vergadering zijn er geen op- of 

aanmerkingen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

De toezeggingenlijst wordt doorgenomen, de mutaties zullen worden doorgevoerd en de lijst zal conform 

worden aangepast. 

 

5. Mededelingen 

De mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen. 

 

6. Statenvoorstellen 

a. Fusierapport en instelling Openbaar Lichaam Erfgoedcentrum Nieuw Land (ENL) 

Gedeputeerde deelt mee, dat het bestuur van Nieuw Land heeft ingestemd met het rapport en de 

instelling van het openbaar lichaam en dat onder artikel 9. toegevoegd moet worden: ‘kring van 

gedeputeerden’. 
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GroenLinks merkt op, het fusierapport niet ontvangen te hebben en vraagt of het rapport nagezonden 

kan worden. Naar de mening van de fractie reikt de ambitie verder dan in de missie genoemde toekomst 

tot uitdrukking komt en zij verzoekt het college nog eens naar de tekst te kijken. De fractie vraagt zich af 

op welke termijn de OR een advies kan uitbrengen en zij wil in de toekomst hierover geïnformeerd 

blijven. Over wetenschappelijke onderzoeksfunctie vraagt de fractie met welke universiteit(en) een 

convenant is afgesloten en zij geeft nog een keer de suggestie mee te kijken naar een 

wetenschapwinkel. Wat voor invloed heeft de evaluatie van de bestaande steunpunten monumenten en 

archeologie op het voorliggende voorstel en is die evaluatie voor de PS-vergadering van 4 september 

aanstaande afgerond? Waarom is gekozen voor een even aantal bestuursleden? 

SGP spreekt haar waardering uit over de ontvangen documentatie en goede aanpak. De fractie heeft 

een aantal vragen op het financiële vlak. Hoe kan de provincie voorkomen, dat er toch overschrijdingen 

plaatsvinden (budgetfinanciering en taakstellend)? Waarom een extra bedrag van € 160.000,-- gevraagd 

voor het wetenschappelijke onderzoek? Zij vindt het een goede zaak, dat ENL kiest voor een 

concentratie van activiteiten op het gebied van zowel monumenten als archeologie. Daarnaast merkt de 

fractie nog op, dat in de regeling niet consequent een lijn wordt aangehouden in het benoemen van 

namen, instellingen en dergelijke en zij vraagt GS hier nog eens goed naar te kijken. 

 

De heer R.T. Oost (CDA) sluit zich aan bij de vergadering. 

 

SP kan zich vinden in het voorliggende voorstel. 

LPF vindt een even aantal bestuursleden ook niet verstandig. 

ChristenUnie stemt in met het voorstel en heeft aanvullend nog een aantal vragen. Zijn er ambities om 

met andere ENL’s te participeren, gelet op het Zuiderzeeproject? Is het juist, dat op een later moment 

voorstellen komen over een steunpunt monumenten en archeologie en een wetenschappelijke 

onderzoeksfunctie en hoe verhoudt zich dat dan tot bijvoorbeeld de begroting 2004? De fractie vraagt 

GS met een voorstel te komen over de wetenschappelijke onderzoeksfunctie en vindt een even aantal 

bestuursleden een ongewenste situatie, levert GS de voorzitter?  

CDA betreurt het, dat de gemeenten Almere en NOP niet meedoen. Wordt de provinciale archeoloog 

ook betrokken bij het voorstel over een archeologisch depot, archeologisch medewerker en steunpunt 

monumenten en archeologie? De fractie zet vraagtekens bij een even aantal bestuursleden en vraagt 

zich af hoe het kiezen van een voorzitter uit PS zich verhoudt tot het dualisme. Zij ondersteunt de 

opmerking van de SGP over het nakijken van de regeling en vindt het een gemiste kans, dat van de 

archeologie (met name de Swifterbantcultuur) weinig terug te vinden is in de collectie en exposities.  

D66 stemt in met het even aantal bestuursleden en vindt het terecht, dat de voorzitter hierin een 

belangrijke taak heeft.  

PvdA vraagt nog eens kritisch te kijken naar artikel 9, Dagelijks Bestuur, lid 1. Naar de mening van de 

fractie is de missie en ambitie juist wel toekomstgericht en vindt zij ook jammer, dat in de stukken weinig 

staat over exposeren. Op pagina 2. van het voorstel wordt gesproken over een sociaal plan voor het 

huidige personeel. De fractie vraagt zich af van welke instellingen medewerkers komen. Onder het kopje 

wetenschappelijke onderzoeksfunctie, pagina 3., wordt gesproken over een 0,5 fte voor 

wetenschappelijk archeologisch onderzoek. Zit deze functie in de genoemde vier AIO’s? 

VVD vindt het een goed rapport en betreurt ook, dat de gemeenten Almere en NOP niet meedoen. De 

fractie vraagt een korte toelichting op de motivatie van deze beide gemeenten. Zij denkt, dat de risico’s 

voor de provincie groter zouden kunnen zijn, dan in het stuk genoemd zijn. Wat wordt verstaan onder 

een calamiteit en wanneer is het een calamiteit? De fractie heeft al eerder gepleit voor een zevental 

bestuursleden. Zij stemt in met de wetenschappelijke onderzoeksfunctie, maar begrijpt de financiële 

koppeling tussen het bedrag, aantal AIO’s en formatie voor wetenschappelijk archeologisch onderzoek 

niet. Gaat akkoord met het voorstel.  

 

Eerste termijn. 

 

Gedeputeerde antwoordt in eerste termijn. 

- Voor het opnemen van nieuwe particuliere collecties is ruimte gereserveerd. Particulieren hebben al 

regelmatig collecties aangeboden aan de fusiepartners van het ENL. 

- De gemeenten Almere en NOP hebben een digitale link met de Digitale Catalogus Flevoland. Iedere 

gemeente heeft de mogelijkheid om samen met het ENL een tentoonstelling te houden in hun eigen 

gemeente. 

- De gemeente Almere en NOP doen niet mee aan het ENL, omdat Almere een eigen stadsarchief wil 

opbouwen en NOP een goedgekeurde archiefbewaarplaats heeft. Participatie op termijn blijft voor 

beide gemeenten mogelijk. 

- In de missie staat omschreven, wat er is gebeurd in het verleden (erfgoed) en staat te gebeuren in 

de toekomst (inrichting van de maatschappij). Verschillende organisaties vertellen het verhaal van dit 

gebied, zoals het Sociaal Historisch Centrum. 

- Het ‘gebied’ is breder dan Flevoland, bijvoorbeeld ook materiaal over de Wieringermeer en Andijk. 
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- De Ondernemingsraad heeft een positief advies uitgebracht. 

- De provinciale archeoloog is een beleidsmedewerker, die in de fase van planvorming bijvoorbeeld 

bestemmingsplannen toetst op eventuele aantasting van archeologische waarden en moet in die 

hoedanigheid in dienst blijven van de provincie.  

- Met de rijksoverheid wordt gekeken naar de oprichting van een steunpunt monumenten, de 

financiële mogelijkheden en draagvlak. In het verleden is met de Rijksdienst voor Monumenten 

gesproken over een steunpunt in Flevoland. De in het statenvoorstel genoemde evaluatie heeft geen 

betrekking op Flevoland, maar op andere provincies.  

- Een apart voorstel over de wetenschappelijke onderzoeksfunctie wordt zo spoedig mogelijk 

toegezegd. 

- Bij de samenstelling van het aantal bestuursleden is gekeken naar een evenwichtige en werkbare 

situatie op basis van consensus. ENL is een samenwerking tussen publieke en private partijen. NLP 

en SHC hebben een grote inbreng in het geheel. De voorzitter wordt geleverd door de publieke 

partijen. De tekst van de conceptregeling is aan alle partijen voorgelegd. Verandering van deze tekst 

betekent overigens, dat opnieuw het overleg met de partijen moet worden gestart, dat zal leiden tot 

tijdverlies.   

- Overschrijding van het budget wordt zo goed mogelijk afgedekt, zie de tekst van het voorliggende 

voorstel (afgrendelen budget enzovoorts). Bij eventuele calamiteiten, bijvoorbeeld bij brand, 

overstroming en dergelijke, wordt met elkaar overlegd. 

- De tekst van de regeling “Regeling Erfgoedcentrum Nieuw Land” zal grondig nagelopen worden en 

wijzigingen zullen voorgelegd worden aan de partners. 

- Het gaat hier om een gemeenschappelijke regeling en de mogelijkheid is daarom open gehouden 

eventueel de Commissaris van de Koningin (CdK) te kunnen benoemen als bestuurslid. Het is aan 

de Staten of dit een geschikte functie voor de CdK is.  

- Archeologie zit in het erfgoed en dus ook de Swifterbantcultuur. Rivierduingebied Swifterbant zelf 

staat op de voorlopige lijst van Werelderfgoed Unesco. Exposities kunnen ook voor dit gebied 

plaatsvinden. 

- Een algemeen- en dagelijks bestuur zijn voorgeschreven. 

 

Tweede termijn. 

 

GroenLinks deelt de mening van gedeputeerde niet over de ambitie en missie (te weinig dynamisch) en 

stelt voor in de missie op te nemen “inrichting en ontwikkeling van de maatschappij”. 

SGP heeft geen moeite met zes bestuursleden en mist een voorstel van GS over de benoeming. In het 

stuk wordt gesproken over financiële consequenties en verwijst naar een bedrag in de bijlage, maar de 

fractie heeft die bijlage niet kunnen vinden. 

LPF stemt in met het genoemde aantal bestuursleden. 

ChristenUnie gaat ook akkoord met het genoemde aantal bestuursleden en wacht het voorstel van GS 

over de wetenschappelijke onderzoeksfunctie met belangstelling af.  

CDA wijst nog op het punt van (stakende) stemming en welke stem dan doorslaggevend is. De fractie 

vraagt of bij het uitbesteden van de archeologische medewerker (assistent) voor het archeologisch depot 

aan ENL ook de provinciale archeoloog daar onder valt. 

D66 merkt op, dat GS wordt ingeschakeld bij het staken van de stemmen.  

PvdA stemt in met zes bestuursleden en ondersteunt de suggestie van GroenLinks om het woord 

‘ontwikkeling’ op te nemen in de missie. 

VVD stemt eveneens in met zes bestuursleden en vindt de toevoeging van het woord ‘ontwikkeling’ aan 

de missie een goede toevoeging.    

 

De gedeputeerde zal het verzoek van de commissie het woord ‘ontwikkeling’ toe te voegen aan de 

missie voorleggen en bespreken met de partners. De provinciale archeoloog heeft een wettelijke taak op 

het gebied van ruimtelijke ordening (adviseren en beoordelen), daarom moet hij binnen de provinciale 

organisatie blijven.  PS krijgt een apart voorstel over de vertegenwoordiger van de provincie in het 

bestuur van het ENL. 

 

Conclusie: De commissie acht het haar aangeboden stuk voldoende toegelicht en besproken en 

adviseert het Presidium het voorstel van het college aan de orde te stellen in Provinciale Staten.  

- De commissie ziet een apart voorstel van het college over de wetenschappelijke onderzoeksfunctie 

spoedig tegemoet.  

- De commissie adviseert het college de tekst van de ‘Regeling ENL’ nog een keer goed na te lopen. 

- De commissie  verzoekt het college het woord ‘ontwikkeling’ toe te voegen aan de missie en dit met 

de andere partners te bespreken.     

 

b.    Algemene wijziging (15
e
 wijziging) van de begroting 2003 van de provincie Flevoland 

Conclusie: De commissie adviseert het Presidium het voorstel van het college aan de orde te stellen in 

Provinciale Staten. 
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c. Vaststellen jaarstukken 2002 van de provincie Flevoland 

PvdA heeft een paar opmerkingen en beleidsinhoudelijke vragen over de jaarrekening aangaande deze 

commissie, te weten: 

- hoofdstuk 6, recreatie en natuur, paragraaf 6.3., pagina 34: wat is de stand van zaken van het 

verwijderen van de borden en in welke zin zijn acties ondernomen; 

- paragraaf 6.7., implementatie van Europese richtlijnen, laatste gedeelte: proeft enige strijdigheid in 

de tekst en vraagt uitleg en naar de consequenties; 

- paragraaf 8.8., het groeiende te kort aan woningen voor ouderen: spreekt bezorgdheid hierover uit 

en vraagt blijvend aandacht voor dit onderwerp; 

- paragraaf 9.5, pagina 48, in relatie tot punt 9.15; hoe staat het met de implementatie van toepassing 

gegevens gemeentelijke ruimtelijke ordeningplannen in relatie tot de provinciale Watertoets. 

- paragraaf 9.6, locatiebeleid, pagina 49; eerste kwartaal zou de evaluatie beschikbaar zijn, wanneer 

kan deze verwacht worden? 

- paragraaf 9.11, pagina 51; vraagt kritisch te kijken naar het percentage koop/huurwoningen en 

impliceert de tekst, dat het percentage huurwoningen verhoogd zou moeten worden? 

 

Gedeputeerde gaat in op de opmerkingen en beantwoordt de vragen. Voor het weghalen van de borden 

zijn betrokkenen aangeschreven met daaraan gekoppeld een termijn en eventueel optreden. Zij legt uit, 

dat er twee middelen zijn, waaruit informatie getrokken wordt, te weten: ten eerste gebruik maken van 

gegevens van instellingen, zoals de Vlinderstichting en ten tweede een apart onderzoek doen naar de 

mogelijke aanwezigheid van een soort bij nieuwe ontwikkelingen (bestemmingsplannen), waarbij de 

Habitat richtlijn in het geding is. De gemeenten nemen een waterparagraaf op in de 

bestemmingsplannen in overeenstemming met de provinciale Watertoets. Deze maand wordt het 

rapport/evaluatie locatiebeleid afgerond en daarna is deze beschikbaar. De provincie deelt de zorg over 

de percentages en heeft dit ook aan de toenmalige staatssecretaris kenbaar gemaakt. In de woonvisie 

komt GS terug op het percentage huurwoningen met name voor de ouderen.  

 

7. Ter bespreking 

Geen onderwerpen. 

 

8. Ter kennisneming 

De aangeboden stukken genoemd onder punt a. t/m g. worden voor kennisgeving aangenomen. 

GroenLinks stelt voor:  

- punt 8.b. “Onderzoek ontwikkelingen windenergie in Flevoland” een keer ter bespreking voor te 

leggen en 

- punt 8.e. “PKB Luchtvaartterrein Lelystad” nadere informatie nog een keer ter kennisname te 

brengen. 

De commissie stemt hiermee in.  

Gedeputeerde zegt toe, zodra de PKB 3 beschikbaar is, deze in de leeskamer ter inzage te leggen.    

 

9. Onderwerpen voor de volgende vergadering 

PvdA stelt voor de volgende commissievergadering (Ruimte) de projectleider van het IOP (Projectbureau 

Toekomst Almere naar aanleiding van het werkbezoek aan Marne la Vallee, Parijs) een toelichting te 

laten geven op het project IOP ter voorbereiding op de discussie. 

ChristenUnie merkt op, dat de commissie AZ gevraagd is te bekijken in welke commissie dit kan 

plaatsvinden.    

 

10. Rondvraag 

CDA stelt vast, dat dit de laatste vergadering in de huidige samenstelling en benaming was en dankt de 

voorzitter voor zijn inbreng. 

 

11. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 21.07 uur en dankt de aanwezigen voor hun komst. 
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LIJST VAN TOEZEGGINGEN 
Commissie Ruimtelijke Ordening, Volkshuisvesting, Cultuur 
 

Nr. Datum cie Onderwerp/toezegging-actie Door Afdoen per: 

1. 15-01-2003 

 

Presentatie stand van zaken Schokland 

- Overzichtskaart 

-      Gebiedsdocument, werkbezoek 

SPV  

- Zo spoedig mog. 

- Eind 2003 

2. 15-01-2003 

 

Werkwijze Adviescommissie Subsidieverlening 

Notitie hierover volgt 

SPV Oktober/november 

2003 

3. 13-02-2003 

 

Monitoring van ontwikkelingen, rapportages  en 

beleidseffecten (beleidsnota) 

- Uitleg systeem van monitoren, toetsing 

- Verduidelijking hoe, wat en wanneer 

ROV In 2003  

4. 

 

17-04-2003 Uitleg over de rol van de commissie 

De gang van zaken en toetsing van bijvoorbeeld: 

bestemmingsplannen, procedures, verordeningen 

enzovoorts 

ROV September  

5. 22-05-2003 Brochure ‘Veilig door Flevoland, transport van 

gevaarlijke goederen over de Flevolijn en Hanzelijn’ 

Brochure uitreiken aan commissieleden of een 

kopie hiervan 

WenV Zo spoedig mogelijk 

6. 12-06-2003 Brief Landschapsbeheer 20 mei jl. over jaarverslag 

2002 (ons kenmerk: 03.008344) 

Overzicht activiteiten en geldstroom  

ROV Voor behandeling in 

septembercommissie 

7. 12-06-2003 Wetenschappelijke Onderzoeksfunctie 

Apart voorstel over wat er komt, hoe het er uit gaat 

zien en hoeveel het gaat kosten  

SPV 

 

Zo spoedig mogelijk 

8. 12-06-2003 PKB Luchtvaartterrein Lelystad 

Zodra PKB 3 beschikbaar is, ter inzage leggen in de 

leeskamer 

ROV  

 
  

 
 

 


